
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/17 

z sesji Rady Gminy Tuczna 

z dnia 27 września 2017 roku 

 

Sesja Rady Gminy Tuczna rozpoczęła się o godzinie 11
00

. 

Sesja Rady Gminy Tuczna odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Tuczna . 

 

Listy obecności: zaproszonych gości, radnych gminy stanowią załącznik do protokołu. 

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.  

4. Wnioski i interpelacje. 

5. Zmiana wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Zmiana uchwały budżetowej na 2017 r.. 

7. Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy Tuczna, informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej w tym przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 

przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Tucznej                    

za I półrocze 2017 roku. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

9.  Sprawy bieżące, wnioski i oświadczenia radnych. 

10.  Zamknięcie obrad. 

Odn.pkt1 

Przewodniczący Rady Gminy pan Zbigniew Sokołowski otworzył kolejną XXXI sesję 

Rady Gminy Tuczna VII kadencji. Powitał indywidualnie  zaproszonych gości w osobach: 

Wójta Gminy pana Zygmunta Litwiniuka, Sekretarza, Skarbnika Gminy pana Grzegorza 

Panasiuka pracowników Urzędu Gminy oraz radnych gminy.   

 

Odn.pkt2 

a) Przewodniczący Rady Gminy pan Zbigniew Sokołowski na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w obradach sesji na stan ogólny Rady Gminy 15 radnych, bierze 

udział 12 radnych, co stanowi  80  % składu Rady Gminy Tuczna. 

Nieobecni radni to :  radny Pan Andrzej Ziemba, radny Pan Mariusz Joński oraz radny Pan 

Jerzy Sawczuk. 

  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy informował, że radni otrzymali porządek sesji 

Rady Gminy Tuczna pytał, czy są inne propozycje do proponowanego porządku sesji. Innych 

propozycji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek sesji. 

 

W obecności 12 radnych za przyjęciem proponowanego porządku sesji Rady 

Gminy Tuczna głosowało 12 radnych, na stan ogólny Rady Gminy 15 radnych. 

 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie przyjęła proponowany porządek sesji Rady Gminy Tuczna. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy informował, że protokół                               

z poprzedniej sesji Rady Gminy Tuczna wyłożony był do publicznego wglądu                                

oraz udostępniony w BIP w wersji elektronicznej.  Pytał, czy są uwagi do protokołu.                    

Uwag nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. Pytał, kto jest za przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Tuczna. 

 

W obecności 12 radnych za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Gminy Tuczna głosowało 12 radnych, na stan ogólny Rady Gminy 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy Tuczna. 

 

Odn.pkt3 

 

Wójt Gminy pan Zygmunt Litwiniuk przedstawił sprawozdanie z okresu                     

od 18 sierpnia 2017 r. do dnia 27 września 2017 r.  

Następnie Wójt Gminy omówił : 

1. Uczestnictwo gminy Tuczna w dożynkach powiatowych w Sosnówce  gdzie gmina  

otrzymała III miejsce za wieniec dożynkowy i I wyróżnienie za  prezentację stoiska. 

2. Wyjazd studyjny w dniach 8-10 września 2017 roku  w którym wzięli udział Pan  Zygmunt 

Litwiniuk Wójt Gminy Tuczna i Pan Zbigniew Sokołowski Przewodniczący Rady Gminy 

Tuczna. Uczestniczyli  oni  w wystawie bydła na czempionacie krajów Beneluksu w Sesan we 

Francji. Wystawa cieszyła się dużym zainteresowaniem zarówno hodowców jak i kupujących. 

Ustalono, że w drugiej połowie listopada podejmiemy gości z Francji w celu nawiązania 

współpracy w dziedzinie hodowli bydła mięsnego i koni rasy Arden; 

3. Udział w uroczystościach związanych z rozpoczęciem roku szkolnego w Szkole 

Podstawowej w Tucznej oraz inauguracji projektu pn. „Edukacyjna (R)Ewolucja                            

w Gminie Tuczna” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej  w ramach 

Europejskiego Funduszu Społecznego Regionalny Program Operacyjny Województwa 

Lubelskiego na lata 2014-2020 Oś priorytetowa 12 Edukacja, kwalifikacje i kompetencje 

Działanie 12.2 Kształcenie ogólne. 

4. zebrania wiejskie przeprowadzone na terenie 18 sołectw gminy Tuczna, których głównym 

tematem był podział funduszu sołeckiego na 2018 rok; 

5. zakończenie pierwszego etapu budowy drogi w miejscowości Żuki. Koszty w/w zadania 

pokryto ze środków wspólnoty m-ci Żuki 60 000,00zł, ze środków funduszu sołeckiego m-ci 

Żuki 8 000,00zł oraz z budżetu Gminy Tuczna – 3 000,00zł. 

6. zakończenie  remontu dwu przepustów w miejscowości Żuki; 

7. wpływ w dniu 15 września 2017 roku do Urzędu Gminy Tuczna postanowienia Sądu 

Najwyższego, które oddala zażalenie firmy IBF wykonującej w latach 2010-2012 budowę 

gminnej oczyszczalni, kanalizacji i 292 przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 

gminy Tuczna; 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Sokołowski  pytał, czy są pytania lub uwagi do 

przedstawionego sprawozdania Wójta Gminy z ww. okresu międzysesyjnego.  

Radny Adam Tymoszuk zapytał czy będą dotacje dla rolników zainteresowanych 

przekwalifikowaniem gospodarstwa do zakupu stada podstawowego. 



Pan Zygmunt Litwiniuk – Wójt Gminy Tuczna odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma 

konkretów aczkolwiek FAPA  przymierza się do udzielania zainteresowanym rolnikom 

wieloletniego kredytu bezprocentowego na przekwalifikowanie gospodarstwa. Innych   uwag 

nie było. 

Odn.pkt4 

 

We wnioskach i interpelacjach głos zabrali: 

 

1) Radna Beata Sępkowska wnioskowała o naprawę lampy oświetlenia ulicznego w 

miejscowości Wólka Zabłocka. Zwróciła się też z prośbą do Pana Wójta Gminy aby 

informował radę o planach zatrudnienia w administracji.  

2) Radny Adam Tymoszuk poprosił o ustalenie harmonogramu imprez na 2018 rok; 

3) Radny Zenon Karpiuk wnioskował o zniszczenie odrostów po wycince drzew na 

poboczach dróg gminnych. Następnie radny w dalszej wypowiedzi mówił o zmianie 

projektu na remont świetlicy wiejskiej w Bokince Pańskiej , podziękował za ścięcie 

topoli i usunięcie pni w drodze gminnej oraz poinformował o znalezieniu w dniu 

wczorajszym dzika z wirusem ASF w miejscowości Koszoły. 

4) Radny Zbigniew Osowski wnioskował o przebudowę napowietrznej linii telefonicznej 

na odcinku Tuczna – Międzyleś  przy okazji planowanej budowy drogi powiatowej w 

kierunku Sławatycz; 

5) Radny Dariusz Gromisz pytał o stan zaawansowania prac w kierunku utworzenia 

Uniwersytetu Ludowego w budynku poszkolnym w Bokince Królewskiej. 

6) Radny Kazimierz Harasimuk zwrócił uwagę o nierównych poboczach pozostawionych 

po remoncie drogi gminnej przez równiarkę; 

 

Odn.pkt 5 

 

 Skarbnik Gminy pan Grzegorz Panasiuk omówił  projekt uchwały w sprawie zmian 

wieloletniej prognozy finansowej . 

 

Wiceprzewodnicząca  Rady Gminy Pani Krystyna Dmitruk przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.    

                                         

Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Sokołowski pytał, czy są uwagi do treści 

ww. projektu uchwały. Uwag nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W obecności 12 radnych za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej głosowało 12 radnych,  głosów przeciw nie było, głosów 

wstrzymujących nie było,  na stan ogólny Rady Gminy 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Ww. uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 



Odn.pkt 6 

 

 Skarbnik Gminy pan Grzegorz Panasiuk omówił projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2017 r. . 

                 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Sokołowski po przedstawieniu projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 r. pytał, czy są uwagi do treści ww. 

projektu uchwały. Uwag nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W obecności 12 radnych za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2017 r. głosowało 12 radnych, głosów przeciw nie było, głosów 

wstrzymujących nie było, na stan ogólny Rady Gminy 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 r..   

 

Ww. uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Odn.pkt 7 

 

Skarbnik Gminy pan Grzegorz Panasiuk informował o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Tucznej za I półrocze 2017 roku i pozytywnym 

zaopiniowaniu w/w wykonania przez Regionalna Izbę Obrachunkową.  

 

Pani Krystyna Dmitruk odczytała Zarządzenie nr 33/17 Wójta Gminy Tuczna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Sokołowski pytał, czy są uwagi do treści 

ww. projektu uchwały. Uwag nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W obecności 12 radnych za przyjęciem projektu uchwały o przebiegu wykonania 

planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Tucznej za I półrocze 2017 roku 

głosowało 12 radnych, głosów przeciw nie było, głosów wstrzymujących nie było, na stan 

ogólny Rady Gminy 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie podjęła uchwałę wykonaniu  planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Tucznej za I półrocze 2017 roku  

 

Ww. uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Salę opuściła radna Krystyna Dmitruk. 

 

 

 

 

 



Odn. pkt 8 

 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje udzielił Wójt Gminy pan Zygmunt Litwiniuk 

 

 - naprawa oświetlenia ulicznego w miejscowości Wólka Zabłocka zostanie wykonana 

w najbliższym czasie, jeśli chodzi o zatrudnienie w Urzędzie Gminy to regulują to 

odpowiednie przepisy i procedury, które są zachowane; 

- w najbliższym czasie (do końca października 2017 roku) zostanie zorganizowanie 

spotkanie celem ustalenia harmonogramu imprez na 2018 rok; 

- w obecnej chwili trwają prace polegające m.in. na  zmianie projektu w sprawie  

remontu; 

- zwrócimy się z prośbą do Starosty Powiatu Bialskiego  o  ujęcie w projekcie 

budowlanym przebudowy napowietrznej linii telefonicznej na odcinku Tuczna – 

Międzyleś  przy okazji planowanej budowy drogi powiatowej w kierunku Sławatycz; 

- trwają rozmowy w celu ustalenia najkorzystniejszej dla gminy procedury w celu 

utworzenia Uniwersytetu Ludowego w budynku poszkolnym w Bokince Królewskiej . 

 

Odn.pkt 9 

 

W sprawach bieżących głos zabrali: 

1. Radny Zenon Karpiuk – zwrócił uwagę na zmianę ustawy prawo wodne (Dz. U. z 2017 

roku poz. 1566), które wprowadza nowe zapisy odnośnie stosowania nawożenia roślin; 

2. Radna Beata Sępkowska poruszyła kwestię malejącej ilości dzieci uczęszczających                          

do Szkoły Podstawowej w Dąbrowicy Dużej oraz zwróciła uwagę, że samochody pracujące      

w lasach państwowych niszczą drogi gminne szczególnie w miejscowości Leniuszki; 

3. Wójt Gminy Tuczna Zygmunt Litwiniuk informował, że Państwo Gędłek w miejscowości 

Matiaszówka zakupili od Gminy działkę na której znajduje się zamieszkały przez nich 

budynek mieszkalny oraz ślepa  droga gminna znajdująca się w obrębie ich działki.                           

W obecnej chwili trwa szacowanie w/w drogi celem jej sprzedaży. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

Odn.pkt 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Zbigniew Sokołowski podziękował za owocne 

obrady a następnie zamknął kolejną XXXI sesję Rady Gminy Tuczna VII kadencji, która 

zakończyła się o godzinie 13 
10

.   

 

 

 

 

Protokołowała:                                                                                       Obrady prowadził:                                                                                                     

  

Alina Lipka                                                                                        Zbigniew Sokołowski 

 


